



# 學院通訊 YCCECE NEWSLETTER

## Celebrating Legacy and Gratitude: YCCECE Honours Donors on Founder's Day 2025

耀中幼教學院於 2025 年度耀中耀華楚珩日慶典 向善長致謝



On 10 October 2025, Yew Chung Yew Wah Education Network 耀中耀華教育網絡(下稱「耀中耀華」)全球校區於2025年10月10日 celebrated its annual Founder's Day across its global campuses to commemorate the outstanding contributions of its founder, 育事業的卓越貢獻。今年的慶祝活動在香港耀中國際學校-亦是耀中 Madam Tsang Chor-hang to education. The event and a memorable VIP Reception was held at YCIS Hong Kong, the city campus of Yew Chung College of Early Childhood Education (YCCECE). YCCECE was thankful to the participation of its board members, generous donors, passionate students and alumni, dedicated parents, and community partners.

Following the Opening Ceremony of the event, guests were invited to a meaningful unveiling at the Madam Tsang Chor-hang Heritage Museum to honour its generous donors, followed by heartfelt sharing from its students that underscored the transformative power of donor's support.

Ms. Phalinda Long, a master degree student from Cambodia and recipient of the Belt & Road Scholarship, spoke movingly about 活動在溫馨的交流氛圍中圓滿落幕。耀中幼教學院衷心感謝各界善長 how her YCCECE experience—made possible through donor contributions—has empowered her to pursue her dream of becoming an international educator. YCCECC graduates, Ms. Nina Huang and Ms. Koey Yeung, also shared personal reflections on their journeys into early childhood education, highlighting how YCCECE's holistic training has prepared them to make meaningful contributions in the field.

The event concluded with networking, offering sincere thanks to donors for their continued generosity and belief in YCCECE's mission to nurture the next generation of passionate, competent, and sympathetic early childhood educators.

同步舉行一年一度的「楚珩日」慶典,以表彰創辦人曾楚珩女士對教 幼教學院市區分校—隆重舉行,同場設有「貴賓致謝會」,以感謝各界 善長長期以來的支持與信任。當日,校董會成員、善長、學生、校 友、家長及社區夥伴齊聚一堂,共同見證耀中耀華的成長與成就。

典禮結束後,嘉賓們移步至史識館,參加善長芳名錄揭幕儀式,向慷 慨捐助的善長致敬。隨後的學生分享環節更是感人至深-他們以真摯 的言語述說每一份捐助如何改變了他們的生命與未來。

其中,來自柬埔寨、獲頒「一帶一路獎學金」的碩士生 Phalinda Long 分享道,正因捐贈者的支持,她才得以在香港追尋成為教育家 的夢想。畢業生黃威寧與楊穎童亦講述了投身幼兒教育的心路歷程, 並強調耀中幼教學院的全人教育理念如何啟發她們成為具備專業素養 與愛心的教育工作者。

的慷慨支持與對本院使命的信任。學院將繼續秉承創辦人的教育精 神,培育懷抱熱誠、具備專業能力與同理心的新一代幼兒教育人才。



# YCCECE's inaugural ECE Community Day 2025

On 11 October 2025, over 400 parents and children gathered at YCCECE for the inaugural ECE Community Day!

This vibrant event showcased the best in early childhood education, featuring an engaging pedagogy forum, a health talk, and interactive activities at the Pamela Peck Discovery Space (PPDS) at the college.

The highlight of the day was the forum, "Exploring Early Childhood Education Pedagogies: Insights and Foresights from Leading Educators." The college were thrilled to welcome experts from four international kindergartens who shared invaluable insights on globally respected pedagogies, including Montessori, Waldorf, Reggio Emilia, and the Yew Chung Approach.

A heartfelt thank you to everyone who participated and contributed to making this event a resounding success! Together, we are shaping a brighter future for our youngest learners.

### 耀中幼教學院首屆幼兒教育社區童學日 2025

2025年10月11日,超過 400 位家長和小朋友齊聚耀中幼教學院首屆 幼兒教育社區童學日!

這場精彩紛呈的活動展現了幼兒教育的精粹,內容包括引人入勝的教育理念論壇、健康講座,以及於耀學園舉辦的親子工作坊。

全日的焦點是「探索幼兒教育:資深教育者的見解與前瞻」論壇。學院非常榮幸邀請到來自四所國際幼稚園的專家,他們分享了對蒙特梭利、華德福、瑞吉歐及耀中幼教法等全球知名教育理念的寶貴見解。

衷心感謝所有參與及貢獻的每一位,讓這次活動取得圓滿成功!期待我們在不久將來再度碰面,繼續攜手為孩子們塑造更光明未來。











# Lee Hysan Foundation Hosts Ethnic Minority LHF Scholars Gathering

On 10 October 2025, the Lee Hysan Foundation proudly hosted, for the first time, a social event celebrating ethnic minority (EM) LHF scholars, including those from Yew Chung College of Early Childhood Education (YCCECE)—a testament to the Foundation's ongoing commitment to inclusion, diversity and educational equity.

The EM LHF Scholars Gathering brought together 21 outstanding students, all of whom are scholarship beneficiaries of the Lee Hysan Foundation. They represent 7 nationalities: Pakistani, Nepalese, Punjabi, Indian, Indonesian, Thai, and Filipino. These scholars, mostly pursuing studies in early childhood education and social work—from higher diploma to master's level—came from institutions including YCCECE, Saint Francis University, The Zubin Foundation, The University of Hong Kong, and Hong Kong Baptist University. The gathering provided a warm and inclusive space for students to share their experiences and build lasting cross-cultural connections.

#### 利希慎基金舉辦少數族裔獎學金學員聚會

2025年10月10日,利希慎基金一直支持學院工作,過往幾年,更有 學院學生獲頒該基金的少數族裔獎學金。日前該基金首度舉辦獎學金 學生慶祝交流活動,學生反應理想, 彰顯基金會對社會共融、多元 文化及公平教育的長期承諾。

是次活動匯聚21位來自巴基斯坦、尼泊爾、旁遮普、印度、印尼、 泰國及菲律賓七國籍的獎學金得主。這些主要修讀幼兒教育與社工專 業的學員,橫跨高級文憑至碩士學位層級,來自耀中幼教學院、聖方 濟各大學、香港大學、香港浸會大學及小彬紀念基金會等機構。與會 學生分享成長和建立跨越文化連結的歷程。

活動亮點為「教育與技能建設」專題報告,四位學院獎學金學及其他 學生剖析少數族裔面對語言隔閡、遊樂空間不足、家長資源匱乏等挑 戰,並提出多個具體舒緩方案。他們的精彩匯報引發參與者的深度思 考與熱烈交流。



## Donor Appreciation Dinner for Wofoo Leaders' Network Sponsors YCCECE Service-Learning Trip to Thailand

10 students and the faculty from YCCECE participated in a service-learning trip to Bangkok, Thailand from 9 to 16 June 2025. The trip was sponsored by the Wofoo Leaders' Network. Organised by the Student Development Office, the programme integrated Early Childhood Education (ECE) practice with community service, allowing students to support children of incarcerated parents and train local caregivers in partnership with the House of Blessing.

To express gratitude, a donor appreciation dinner was held in 13 October 2025, during which students shared how the experience had deepened their commitment to social impact. Inspired by the trip, they are now applying their learning through local initiatives, continuing to serve vulnerable communities and promote inclusive education in Hong Kong.

### 和富領袖網絡贊助 YCCECE 泰國服務 答謝晚宴

耀中幼教學院10名師生於2025年6月9日至16日,參與由和富領袖網絡贊助的泰國曼谷服務學習之旅。此行由學院學生發展處籌辦,融合幼兒教育實踐與社區服務,讓學生與當地「House of Blessing」協力,支援在囚人士的子女,並為照顧者提供培訓。

為向和富領袖網絡表達謝意,耀中幼教學院2025年10月13日舉行了答謝晚宴,宴上學生們分享此行如何深化他們對社會影響力的關注,並獲得啟發,把所學應用於學院其他的活動中,持續服務弱勢社群,同時推動香港的共融教育。

# YCCECE Empowers Faculty with Workshop on Hong Kong Research Funding Landscape

On 17 October 2025, YCCECE hosted the workshop "Navigating the Hong Kong Research Funding Landscape", led by Dr Catherine M. Capio, Associate Dean for Innovation and Research at Hong Kong Metropolitan University and Associate Professor in Physiotherapy. The session equipped colleagues with practical strategies for crafting competitive applications for the Faculty Development Scheme (FDS) and other local funding schemes.

Dr Capio outlined the FDS's scope and priorities, using her funded project "Move with Errorless Learning (Move WELL)" as a case study. She demonstrated how to frame proposals through three strategic lenses: capability building, knowledge transfer and research advancement.

### 本學院舉辦「探索香港研究資助格局」 工作坊 助力教職員提升基金申請競爭力

2025年10月17日,耀中幼教學院舉辦了「探索香港研究資助格局」工作坊,由香港都會大學創新與研究副院長、物理治療學系副教授 Catherine M. Capio 博士主講,旨在協助教職員掌握申請教員發展計劃(FDS)及其他本地研究資助的實戰策略。

Capio 博士闡釋 FDS 的定位與資助範圍,並以其獲批項目「Move with Errorless Learning (Move WELL)」為案例,示範如何從能力建構、知識轉移與研究推進三個維度構思提案。她從評審者角度剖析優秀提案的核心要素 - 包括研究目標與影響的清晰表述、邏輯嚴密的項目框架、方法及合理經費規劃,並結合最新評審報告提出針對性優化建議。



# Professional Parent-Child Learning Day Review

On 28 October 2025, teachers and parents from the FDBWA Cheung Chuk Shan Nursery School Kindergarten visited our Pamela Peck Discovery Space to participate in a parent-child learning experience that combined play and emotional education.

Our Assistant Professor, Dr. Zhang Ye, discussed with parents how to use PLAY to understand children's emotions and help them adapt and cope. Through interactive games, parents learned to identify and guide their children in expressing emotions. The atmosphere was lively, with deep insights, and participants found the content both inspiring and practical.

While the parents attended the workshop, children explored freely with the guidance of their kindergarten teachers and PPDS staff, balancing learning and play. The day's highlight activities for children included: Sand and Water Experience, Creative Art Exploration, Light and Shadow Sensory Activities, Story Reading, and Career Experience.

#### 親子學習日回顧

2025年10月28日,五邑工商總會張祝珊幼兒園幼稚園師生與家長 蒞臨本院的耀學園,參與了一場融合遊戲與情緒教育的親子學習體 驗。

學院助理教授張曄博士與家長一起探討如何透過遊戲幫助了解孩子的情緒和協助他們調適和面對,家長透過互動遊戲,學習識別和引導孩子表達情緒,現場氣氛熱烈,並表示活動內容具啟發性和實用性。

家長講座期間,幼兒在幼兒園老師和耀學園老師陪伴下盡情探索, 學習與玩樂並重。當天幼兒活動亮點:沙池與水體驗,創意藝術 探,光影感統 ,故事閱讀和職業體驗。





# Yew Chung Early Childhood Education Study Tour: Empowering Students to See More Possibilities in Education

During 3-7 November 2025, teachers and students from Shanghai Jiguang Polytechnic College recently embarked on a 5-day "Yew Chung Early Childhood Education Study Tour", traveling thousands of miles to Hong Kong.

The welcome ceremony of the study tour was hosted by Dr. Crystal Zheng, Academic Dean of Studies and Assistant Professor of YCCECE, with an opening speech by Professor Eric Cheng, Vice President (Academic).

The study tour was meticulously designed by YCCECE. It offered not only a cross-cultural experience but also a convergence of theory and practice.

#### 耀中幼教研學 讓學生看見教育的更多可能

2025年11月3至7日,來自上海濟光職業技術學院的學前教育學院的師生,跨越千里,抵達香港,開啟了為期五天的「耀中幼教研學」之旅。

本次研學活動歡迎儀式由耀中幼教學院學務長、助理教授鄭婉薇 博士主持,副校長(學術)鄭志強教授致辭。

我們以「以愛育未來」為主題,向上海濟光職業技術學院學生展現了耀中的教育基因。從校園參觀到學生互動,我們希望通過真實的校園氛圍,傳遞「以兒童和學生為中心」的教育溫度。

# YCCECE Hosts Seminar on "Early Childhood Education Curriculum Reform in Mainland China"

YCCECE successfully held a seminar entitled 'Early Childhood Education Curriculum Reform in Mainland China' on 7 November 2025, featuring Madam Zhu Muju, Former Counsellor of the Second Department of Basic Education and member of the YCCECE Board of Governors, as the keynote speaker. The event attracted a high number of faculty and students, sparking vibrant discussions on innovative practices and future trends in early childhood education.

The seminar provided an in-depth analysis of the latest developments in Mainland China's early childhood curriculum reform, focusing on blending international perspectives with local realities to build a distinctly Chinese ECE model. Through real-life case studies, Madam Zhu elaborated on child-centred and play-based learning strategies, while highlighting the importance of aligning with national policy frameworks and responding to contemporary educational needs.

## 耀中幼教學院舉辦 「內地幼兒教育課程改革」專題講座

學院於2025年11月7日舉辦了以「內地幼兒教育課程改革」為題的 專題講座,由中國教育部基礎二司原巡視員、學院校董會成員朱慕 菊司長擔任主講嘉賓。講座吸引了眾多師生熱烈參與,共同探討幼 教領域的創新實踐與發展趨勢。

講座深入剖析內地在幼兒教育課程改革方面的最新動態,聚焦如何融合國際視野與本土實踐,構建具中國特色的幼教模式。朱司長透過實例分享,詳述了「以幼兒為中心」和「遊戲中學習」的教學策略,並強調在遵循國家政策框架的同時,回應當代教育需求的重要性。

與會師生透過是次講座進一步理解了推動幼兒自主學習、創造力與 全人發展的教學方法,並反思學前教育未來的發展方向。此次活動 不僅促進了兩地的學術交流,也為學院師生提供了寶貴的學習機 會,有助於推動學前教育質素的持續提升與創新。





### 2025 YCCECE Congregation Ceremony cum Fellowship Conferment 2025年度耀中幼教學院畢業禮暨榮譽院士頒授典禮

On 8 November 2025, YCCECE held its 2025 Congregation 2025年度耀中幼教學院畢業禮暨榮譽院士頒授典禮於2025年11月8日 Ceremony cum Fellowship Conferment. It is a great honour for the College to have invited Dr. Elsie Leung Oi-see, GBM, JP, to deliver the commencement address at the ceremony.

The Chairperson of the Board of Governors, Dr. Betty Chan Poking, officiated at the ceremony by awarding Honorary Fellowship titles to three distinguished individuals: Dr. Elsie Leung Oi-see, GBM, JP; Professor Allan Yuen Hoi-kau; and Dr. Maria Lee Lai-wan. These individuals have made significant contributions and achievements in the field of education and to society.

Dr. Betty Chan Po-king then conferred certificates upon the graduates of the Bachelor of Education (Honours) in Early Childhood Education, Higher Diploma in Early Childhood Education, Diploma in Early Childhood Education and Care, Diploma in Early Childhood Studies, Certification Course for Kindergarten Principals, and Professional Diploma in Special Child Care Work.

Graduates were inspired and encouraged to make meaningful contributions to the education sector and play a vital role in nurturing the community through their training and expertise.



隆重舉行。學院榮幸邀請到梁愛詩博士,大紫荊勳賢,JP蒞臨主禮 並致畢業訓辭。

典禮上,耀中幼教學院校董會主席陳保琼博士主持儀式,並頒授榮譽 院士銜予三位傑出人士,分別為:梁愛詩博士,大紫荊勳賢,JP、 袁海球教授及李麗雲博士,以表彰他們的卓越成就及對社會與教育界 的重大貢獻。

隨後,陳保琼博士向完成幼兒教育榮譽學士、幼兒教育高級文憑、幼 兒教育與照顧文憑、幼兒學文憑、幼稚園校長資格培訓證書課程及特 殊幼兒工作專業文憑畢業生頒授證書,勉勵他們秉承專業精神,為教 育界作出貢獻,為社會培育棟樑之材。





# Graduation Dinner 2025 — A Night of Joy, Pride & New Beginnings

On 8 November 2025, following the Congregation, our graduates, alumni, and faculty members gathered at The Mira Hong Kong in Tsim Sha Tsui for a warm and memorable Graduation Dinner. The event was organised by the Trailblazers (YCCECE Student Association) and supported by the Student Development Office.

The evening was filled with heartfelt moments of celebration and reconnection. Graduates reunited with their professors, alumni shared their journeys, and students from different programmes came together—showcasing the strong sense of belonging that defines YCCECE.

### 畢業晚宴2025 - 喜悅、驕傲與新篇章之夜

2025年11月8日星期六,在畢業典禮圓滿舉行後,我們的應屆畢業生、校友及教職員齊聚尖沙咀美麗華酒店,參與由學院學生會主辦、學生發展處支持的畢業晚宴,度過一個溫馨而難忘的夜晚。

晚宴充滿真摯的慶祝與重聚時刻。畢業生與教授暢聚,校友又分享他們的成長故事,不同課程的學生亦互相交流,充分展現了耀中幼教學 院緊密而深厚的歸屬感。



# Entering the International Forum: YCCECE's Cross-Border Engagement

On 18 November 2025, YCCECE President and Chair Professor of Child Development, Professor Kerry Lee, together with Board of Governors member Ir Edmund Leung, attended the 'Economic Transformations in a Multipolar World – International Forum on China's Economy and Policy 2025' held at the Central Government Offices in Hong Kong.

This landmark forum brought together more than 20 distinguished experts, academics, business leaders, and government officials from Mainland China, Hong Kong and overseas to explore economic transformations in a multipolar world, with a particular focus on China's development strategies and Hong Kong's pivotal role.

YCCECE is proud to have participated in this high-level dialogue, fostering innovation and cross-border collaboration.

#### 走進國際論壇:耀中幼教學院的跨界參與

2025年11月18日,校長暨兒童發展講座教授李敬廉教授,聯同校董會成員梁廣灝先生出席於香港政府總部舉行的「多極世界格局下的經濟變革——中國經濟運行與政策國際論壇2025」。論壇雲集來自中國內地、香港及海外逾20位重量級專家學者、商界領袖與政府官員,聚焦多極化時代的經濟轉型,深入剖析中國發展藍圖及香港的關鍵角色。耀中幼教學院深感榮幸參與這場促進創新與跨境合作的頂尖對話。



## Advancing Quality Higher Education Through Collaboration

Dr Lydia L.S. Chan, Deputy Chief Executive Officer of the Yew Chung Education Foundation, together with our President, Professor Kerry Lee, attended the 2025 Asia-Pacific Quality Network (APQN) Annual Academic Conference and Annual General Meeting, held in Hong Kong from 20–23 November 2025.

The conference, themed 'Embracing Industrial Collaboration for Quality Higher Education', gathered distinguished academics, policymakers, and industry leaders from across the Asia-Pacific region. It served as a platform to exchange ideas, foster partnerships, and explore innovative approaches to strengthening quality in higher education.

YCCECE's participation reflects our strong commitment to global engagement and the pursuit of excellence in academia, highlighting the importance of bridging industry and education to meet the challenges of a rapidly evolving world.

#### 跨界合作 提升高等教育質量

2025年11月20至23日,亞太質量網絡(APQN)年度學術會議暨周年大會在香港舉行,主題為「擁抱產業協作,推動優質高等教育」。

耀中教育機構副行政總裁陳麗生博士與本院校長暨兒童發展講座教授李敬廉教授代表YCCECE出席,並與來自亞太區的學者、政策制定者及業界領袖深入交流,共同探討如何透過學術與產業的緊密合作,提升高等教育的質量與實用性。

陳博士與李教授積極參與多場主題討論,並與多所院校及機構代表就 課程設計、教師專業發展及學術-實務銜接進行對話,了解業界最新 趨勢與需求,帶回不少可供學院未來參考的啟發與合作可能性。

YCCECE將繼續積極參與區內外重要的專業平台,透過持續的交流與 學習,不斷精進我們的課程與教學實踐,為香港及區內幼兒教育與兒 童發展領域貢獻力量。



# YCCECE Seminar Explores Language and Literacy Development from Infancy to Adolescence

YCCECE hosted a seminar titled "Language and Literacy Development from Infancy to Adolescence: Insights from English, Cantonese, and Mandarin" on 21 November 2025, featuring Professor Twila Tardif from the National University of Singapore, Yong Loo Lin School of Medicine.

Professor Tardif examined how early language development is shaped by linguistic and social environments. Presenting data from longitudinal studies, she emphasised that early language skills are related to long-term academic achievement, literacy, and multiple life outcomes.

## 耀中幼教學院舉辦專題講座 深入探討從嬰幼兒到青少年的語言與 讀寫能力發展

耀中幼教學院於2025年11月21日舉辦專題講座「從嬰幼兒到青少年的語言與讀寫能力發展:來自英語、粵語和普通話的啟示」,由新加坡國大學楊潞齡醫學院的 Twila Tardif 教授主講。

Tardif 教授探討了語言與社會環境如何形塑兒童早期語言發展。透過分享縱向研究數據,她強調早期語言能力與長遠學業成就、讀寫水平及多元人生成果密切相關。





## YCCECE Hosts Workshop on Qualitative Research and Funding Strategies

YCCECE organised an insightful workshop titled 'Qualitative Research is More Than Just Research with Qualitative Data' on 28 November 2025. The session featured Dr Lam Ho Cheong from the Department of Early Childhood Education at The Education University of Hong Kong as the guest speaker.

Dr Lam illuminated the distinct philosophical foundation of qualitative research, which necessitates different approaches from those of hypothesis-driven quantitative studies. He demonstrated its practical value through his own research, such as analysing children's Chinese character writing errors to develop tailored learning software, and categorising how kindergarten teachers enact writing instruction to foster reflective practice.

### YCCECE舉辦專題工作坊 深入探討質性研 究與基金申請策略

耀中幼教學院於2025年11月28日舉辦了題為「質性研究遠不止於質性數據」的工作坊。本次活動特邀香港教育大學幼兒教育學系的林浩昌博士擔任主講嘉賓。

林博士深入闡釋了質性研究獨特的哲學基礎,指出其有別於常見的量性研究方法,並從研究問題設計到數據分析均需採用不同的路徑。他透過分享自身的實證研究,生動展示了質性研究的實踐價值。例如,分析兒童漢字書寫錯誤以開發輔助教學軟體,以及對幼兒園教師的教學方式進行分類比較,從而促進教學反思。

工作坊亦為與會者提供了實用的研究基金申請策略指導。林博士 從方法論原則切入,比較質性與量性研究的根本差異,並就如何 撰寫具競爭力的計劃書提供了中肯建議,其中亦對混合研究方法 的應用利弊進行了深入剖析。





# Flags at half-mast in mourning for Tai Po fire tragedy

On 29 November 2025, YCCECE flew the flag at half-mast in mourning for the lives lost in the Tai Po fire and extended heartfelt condolences to all those affected.

May we walk together and support one another through this difficult time.

#### 為大埔火災慘劇下半旗誌哀

2025年11月29日耀中幼教學院下半旗誌哀,緬懷大埔火災中的 逝去生命,並向所有受影響的市民致以深切慰問。願我們同心 同行,攜手渡過這段艱難時刻。



# A moment of silence for the victims in the Tai Po fire tragedy

On 1 December 2025, YCCECE Vice-President (Academic) Professor Eric Cheng and colleagues gathered to observe a moment of silence in memory of those who lost their lives in the Wang Fuk Court fire in Tai Po.

Our hearts go out to the families of the victims, the injured, and all those affected by this unspeakable tragedy. We also extend our deepest gratitude to the first responders for their courage and dedication in supporting our community.

### 為大埔火災下半旗誌哀肅立默哀

2025年12月1日,耀中幼教學院副校長(學術)鄭志強教授和一眾 教職員一同肅立默哀,緬懷在大埔宏福苑火災中不幸逝去的生命。

我們的心與遇難者家屬、傷者,以及所有受影響的市民同在。同時,我們向奮不顧身、守護社區的前線救援人員致以最深切的感激。

# Online lecture: Parenting Through Crisis



On 5 December 2025, Dr. Phoebe Cheung and Dr. Jing Gong, **Assistant** Professors at Yew Chung College of Early Childhood Education, hosted online lecture to share practical method, helping them navigate their own feelings when confronting sudden tragedies while also offering appropriate psychological support for their children.

#### 網上講座:危機後的親子教育

2025年12月5日,耀中幼教學院助理教授張蓓蓓博士、龔婧博士主辦的線上講座,為家長提供實用的情緒支援方案,幫助父母在面對突發慘劇時,梳理自身情緒,同時為孩子提供適切的心理支援。



### **Giving Together, Saving Together**

On 16 December 2025, YCCECE came together to support our community during a time of need. By participating in a group blood donation, we aimed to help address the urgent shortage of blood supplies in our city and offer a lifeline to those facing difficult circumstances.

#### 同心捐獻 齊心拯救

2025年12月16日,耀中幼教學院的團隊齊心協力,在社區急需援助之時伸出援手。透過參與捐血活動,我們希望能緩解區內血液供應的迫切短缺,為正處於艱難時刻的人們送上一份溫暖與希望。



# Infant and Toddler Educare Network Professional Exchange

The Professional Exchange held on 20 December 2025 at YCIS ECE (TKO Campus) came to a warm and inspiring close. Heartfelt thanks to every early childhood educator who joined us - together, we shared a truly enriching afternoon!

We would like to express our sincere gratitude to two pioneering figures in the field - Dr. Betty Chan, CEO & School Supervisor of Yew Chung Yew Wah Education Network, and Dr. Maria Lee, Honorary Fellow of Yew Chung College of Early Childhood Education - for their invaluable sharing. They guided us through a journey back in time, recounting how Hong Kong's ECE evolved from its beginnings in the 1970s to professionalisation. Highlights included the 1985 first crossborder exchange "Pillars of Tomorrow" ECE Expo, the 1989 world's first international ECE conference "Early Childhood Education for the 21st Century," and the opening of Yew Chung's very first kindergarten in 1989 - offering a dedicated infant-toddler programme for children aged 6 months to 2 years old. These stories spanning half a century deeply inspired all participants.

### 「嬰幼童萌」專業交流會圓滿結束

2025年12月20日,於耀中香港耀中國際學校幼兒教育部(將軍澳校舍)舉行的「嬰幼童萌」專業交流會在溫馨與智慧的交流中圓滿結束。感謝每一位到場支持的幼教同工,讓我們共同度過了一個收穫豐盛的下午!

我們衷心鳴謝兩位幼教界先驅—耀中耀華教育網絡行政總裁兼校監陳保琼博士(Dr. Betty Chan)及耀中幼教學院榮譽院士李麗雲博士(Dr. Maria Lee)的寶貴分享。兩位前輩帶領我們走進時光隧道,細述自 1970 年代起,香港幼兒教育(ECE)如何從起步走向專業化,包括1985年第一次中港交流:「明日棟樑」幼兒教育展覽會、1989年全球第一個ECE國際會議:「廿一世紀嬰幼兒教育」國際研討會,以及1989年耀中幼兒園開辦全港首間幼兒園暨幼兒中心,在幼兒園增設專為6個月至兩歲嬰幼兒而設的嬰幼兒學習課程。這段跨越半世紀的變革點滴,讓在場參與者深受啟發。

# 01.

# YCCECE study tour in Shanghai & Suzhou explores inter-school learning and cultural co-education

耀中幼教學院師生赴滬蘇展開為期七天的 「跨校學習與文化共育」研學交流



In November 2025, 3 faculty members and 29 students from YCCECE undertook a 7-day study tour themed "Inter-School Learning and Cultural Co-Education in Child Development." The itinerary included visits to YWIES Lingang, YWIEK Biyun, YCIS Shanghai, and Suzhou Early Childhood Education College, alongside Blossom Kindergarten and Gaotie Xincheng Kindergarten.

The journey also integrated cultural experiences at the Humble Administrator's Garden and Pingjiang Road, reflecting how local heritage nurtures children's aesthetics and identity.

This study tour broadened educational horizons and inspired future early childhood educators with new perspectives and motivation.

耀中幼教學院師生於2025年11月前往上海與蘇州,展開七天研學交流。 行程涵蓋耀華臨港校區、碧雲幼兒園、耀中國際學校及蘇州幼兒師範高等 專科學校,並融入文化體驗。

在臨港與碧雲幼兒園,孩子們自由探索、安心表達,展現「以兒童為中心」的教育理念。耀中國際學校的課堂充滿活力,學生在遊戲中展現主動學習;蘇州幼師高專的藝術與舞蹈課堂則以開放式引導激發創造力,呈現包容與合作的精神。

師生亦漫步拙政園與平江路,感受江南文化如何滋養幼小心靈。此次研學 不僅拓展教育視野,更帶來啟發與動能。









# **GLOBAL OUTREACH**

# The inaugural Xinjiang-Hong Kong Education Forum was successfully held

The inaugural Xinjiang-Hong Kong Education Forum was successfully held in Shihezi, Xinjiang on 4 December 2025. Hosted by Xinjiang Institute of Education Sciences, co-hosted by Education Bureau of the Eighth Division, Yew Chung Education Foundation, Normal College of Shihezi University. The event fostered meaningful regional dialogue under the theme "Openness, Exchange, and Sharing"

Our team from Yew Chung Education Foundation and YCCECE, engaged indepth exchanges with local counterparts on the future of early childhood education.

Our President Kerry Lee presented his insights of executive functions in child development, while Professor Ping Shi, Director of Chor Hang Educational Research Institute, detailed our integrated teaching methodology of "Yew Chung Approach to Early Childhood Education".

Dr. Xu Xuejun, YCYW's Deputy Chief Executive Officer & Chief Business Development Officer, reaffirmed the forum's goal of mutual learning and co-developing a "Shihezi program" for early childhood education. Moreover, during the interviews, Dr. Betty Chan Po-king, YCYW's CEO & School Supervisor, plans to deepen educational exchanges, welcome mainland students and teachers, and establish a regular forum to share resources between the two regions.

#### 第一屆新港教育論壇順利舉辦

2025年12月4日,由新疆兵團教育科學研究院主辦、第八師教育局、香港耀中教育機構及石河子大學師範學院聯合承辦的第一屆新港教育論壇在石河子市舉行。 論壇以「開放・交流・共享」為核心主題,搭建了跨區域教育對話的平台。香港 耀中教育機構與耀中幼教學院的專業團隊,與兵團各師市學前教育領域的同仁齊 聚一堂,在論壇上通過專題報告、經驗分享、深度互動等多元形式,交流學前教 育改革與高質量發展新方向。

論壇期間,耀中幼教學院校長李敬廉以兒童執行功能發展為主題,分享了培養注意力與自控力的科學策略;楚珩教育研究所所長時萍教授深入解讀了融合中西的「耀中幼教教學法」。耀中耀華教育網絡副行政總裁許學軍博士強調,新港合作旨在互學互鑑,將先導思想與當地文化融合,共同打造學前教育的「石河子方案」。耀中耀華教育網絡行政總裁兼校監陳保琼博士則在訪問中表示,未來將會深化兩地交流,歡迎當地師生赴港研習,並致力將新港教育論壇打造成常態化平台,推動教育資源雙向流動。













## YCCECE @ Jockey Club "Spark & Spot" Project x Commercial Radio 881

Dr. Rohnii Tse, Assistant Professor at YCCECE and Director & Principal Investigator of the Jockey Club "Spark & Spot" Project, was invited to speak on Commercial Radio 881's programme 'The Way We Are' in October 2025. She shared the microphone with Mr Johnny Lam, Environmental Design Consultant & Occupational Therapist of the project, and Ms Chan Suk-ying from Caritas Nursery School – Shatin, one of the participating schools.

Together they explored how inclusive education can meet every child's needs—beginning with thoughtful learning environmental designed to help all children flourish.

The "Spark & Spot" Project is a 3-year initiative that champions the vision of 'Enriching Education, Empowering Diversity'. It focuses on how schools can adopt inclusive teaching strategies and leverage environmental design to support young learners, including those with Special Educational Needs (SEN). The project promotes inclusive education by creating student-centred, sustainable learning environments that cater to every child.

Dr Tse also outlined Universal Design for Learning (UDL) and Differentiated Instruction, two frameworks that equip educators to flexibly address student diversity and raise learning outcomes.

Phase 3 recruitment starts in December!

Schools interested in joining the journey can contact the YCCECE "Spark & Spot" team: jcss@yccece.edu.hk

Let's spark new possibilities in early childhood education—together.

### 耀中幼教學院 @ 賽馬會「點亮・亮點」 計劃 x 商業電台881

耀中幼教學院助理教授謝冠寶博士,作為賽馬會「點亮‧亮點」計劃的總監暨首席研究員,於2025年10月份時獲邀出席商業電台881節目《同途有心人》,與計劃環境設計顧問暨職業治療師林煒瀚先生及參與學校——明愛沙田幼兒學校陳淑映主任,一同分享 - 「全納教育理念照顧學童需要,由環境改造關心學童成長」。

「點亮·亮點」是一項為期三學年的幼教計劃,秉持「拉闊教育擁抱共融」的理念,聚焦學校如何在學與教策略及善用環境設計去配合包括有SEN等不同學習需要的幼兒。計劃推動「全納教育」,更全面地照顧每一位學生,實踐以學生為本、可持續的教學模式。

謝冠寶博士亦在節目中介紹了「全納教育」(Inclusive Education)的理念與實踐策略,包括「通用設計教學」 (Universal Design for Learning, UDL)以及適異性教學 (Differentiated Instruction),幫助教師以更靈活的方式回應 學生的多樣性,提升學習效能。

「點亮·亮點」第三期計劃將於12月展開招募!歡迎有興趣 參與的學校與耀中幼教學院賽馬會「點亮·亮點」計劃團隊 聯絡 (jcss@yccece.edu.hk),一同為幼兒教育注入更多亮點 與可能!

# YCCECE @ Jockey Club "Bright Start" Project x Commercial Radio 881

### 耀中幼教學院 @ 賽馬會幼兒「喜步」計劃 x 商業電台881



On 16 November 2025, Dr. Carly Ng (Project Director and Principal Investigator of the Hong Kong Jockey Club "Bright Start" Project and Assistant Professor at YCCECE), Ms. Joanne Chan (Chief Officer of Children and Family Services at the Hong Kong Young Women's Christian Association), and Ms. Tammy Ho (Centre-in-Charge at Tsung Tsin Mission of Hong Kong Joyful Place) participated in a special interview on Commercial Radio 881's program – 'The Way We Are.'

During the conversation, they shared insights on how the Jockey Club "Bright Start" Project is advancing early childhood education and care services while also supporting professional development for infant and toddler educare practitioners. They highlighted the importance of interdisciplinary collaboration and professional support, enabling parents, practitioners, child care centres, and the wider community to benefit. By connecting professionals across the sector, the project contributes to raising the quality of infant and toddler care, and early childhood education in Hong Kong—ensuring children aged 0 to 3 receive the best educational and care opportunities.

2025年11月16日,賽馬會幼兒「喜步」計劃總監暨首席研究員、耀中幼教學院助理教授吳嘉儀博士、香港基督教女青年會兒童及家庭服務總主任陳頌恩女士,及基督教香港崇真會恩樂園園長何月儀女士,一同出席商業電台節目881《同途有心人》訪問。

她們在節目中分享賽馬會幼兒「喜步」計劃在推動嬰幼兒教育與照顧服務,以及教師專業發展的理念。她們同時亦提到如何透過跨專業協助和專業支援,讓不同的持份者,包括家長、同工、嬰幼兒中心和社區人士受惠。藉著計劃連繫業界專業同工,為提升香港嬰幼兒教育質素出一分力,以讓孩子們獲得更加優質的教育與照顧服務。







## YCCECE Dinosaur Charity Run 2025 Fundraising for Taipo Fire Victims at YCIS Open Day

We are thrilled to announce that the dinosaurs made a spectacular return at the YCIS Open Day, held at YCIS (Secondary) in Kowloon Tong on 13 December 2025!

The event kicked off with an exciting YC Leaders' Charity Run, hosted by Dr. Betty Chan, Chairperson of the YCCECE Board of Governors. Distinguished participants included President Kerry Lee, Vice Presidents Cathy Li and Professor Eric Cheng of YCCECE. We are deeply grateful for the participation of the YCIS School leaders, including Ms. Shannon Shang and Ms. Josephine Lo, and members of various committees, boards and YCIS parents who also joined in support of this charity initiative.

The YCCECE Dinosaur Charity Run was originally organised to raise funds for scholarships benefiting YCCECE students. However, in light of the devastating fire in Taipo, the registration fees from the run will now be redirected to support the affected victims. We sincerely appreciate the generous support of all participating parents and attendees who contributed to this meaningful cause.

Besides the Dinosaur Run, we also hosted other dinosaurthemed activities, including expert talks by Chinese University Professor Michael Pittman and Dr. Natalia Jagielska. Attendees also enjoyed painting dinosaurs with coffee residue and learning how to draw dinosaurs from Dr. Natalia. Thank you for joining us in making a difference!





## 「耀中幼教學院恐龍跑2025」 於耀中開放日圓滿舉行—— 為大埔火災居民籌款

「耀中幼教學院恐龍跑2025」於12月13日,假九龍塘耀中國際學校(中學部)開放日舉行,首次亮相即獲熱烈迴響。

活動由「耀中領袖慈善跑」揭開序幕,並由耀中幼教學院校 董會主席陳保琼博士主持。我們非常榮幸邀得學院校長李敬 廉教授、副校長鄭志強教授以及李岩女士等多位領導親身參 與,展現對慈善事業的積極支持。

衷心感謝耀中國際學校尚爾娜女士與老明思女士的鼎力支持,以及各委員會、董事會成員與耀中家長們的熱情參與,讓這次活動更添意義與溫度。

本次慈善跑原以籌募耀中幼教學院學生獎學金為宗旨,惟鑑於大埔早前火災對社區造成嚴重影響,主辦方決定將所有報名費全數撥捐予受災居民,以實際行動支援他們重建家園。我們由衷感謝所有參與者及善長仁翁的慷慨捐助,讓這場活動成為一項具深遠意義的善舉。

除了慈善跑,當日亦設有多項以恐龍為主題的互動體驗活動,包括來自香港中文大學的古生物學者文嘉棋教授及Dr. Natalia Jagielska的專題講座。參與者更可親手以咖啡渣創作恐龍畫作,並由Dr. Natalia親授恐龍繪畫技巧,寓學習於樂趣之中。

感謝各位的積極參與與無私支持,與我們攜手推動慈善、延 續愛心,讓這次活動成為充滿希望與關懷的美好回憶。



# Make a Gift 支持我們

At YCCECE, we firmly believe that investing in early childhood education is an investment in the future. By supporting our College, you are directly contributing to the development of passionate and inspired ECE professionals who will shape the lives of countless young learners.

We invite you to join us in supporting YCCECE and becoming a champion for early childhood education. Your donation, regardless of its size, will make a lasting impact on the future of education. To make a donation or learn more about how you can support YCCECE, please visit our website www.yccece.edu.hk or scan the QR code or contact us.

在耀中幼教學院,我們堅信投資在幼兒教育就是對未來的投資。透過支持我們的學院,您直接為培育充滿熱情和啟發靈感的幼教專業人士,為無數幼兒的人生作出貢獻。

我們誠邀您加入我們,支持耀中幼教學院,成為幼兒教育的捍衛者。無論您的捐款金額大小,都將對教育的未來產生持久的影響。若您希望捐款或瞭解更多如何支持耀中幼教學院的資訊,請瀏覽學院網站www.yccece.edu.hk、掃描QR二維碼或聯絡我們。





Main Campus 地址

City Campus 市區分校地址 2 Tin Wan Hill Road, Tin Wan, Aberdeen, Hong Kong 香港香港仔田灣田灣山道二號

3 To Fuk Road, Kowloon Tong 九龍塘多福道3號

#### www.yccece.edu.hk

YCCECE is a member of the Yew Chung Education Foundation (YCEF), both are registered non-profit organisations in Hong Kong 耀中幼教學院為耀中教育機構成員,兩者均為香港註冊非牟利團體